
VERGADERING VAN OA/BO VAN BDF  

PV 
LOCATIE.   Fysieke vergadering 

DATUM.   14/05/2024  

VEEL TIJD.   14 tot 16 uur   

AANWEZIGHEID:    Onze leden 

Peter Schlembach (PSch) X Bart Verdickt (BV) X 

Pierre Gyselinck (PG)  Thomas Dabeux (ThD) X 

Gisèle Marlière (GM) X Marc Trémouroux (MTX) X 

Charlotte Aelvoet (ChA)    

    

Secretariaat 

  

V. Duchenne (VDE) X O. Magritte (OME) X 

N. Mastsepan (AMN) X E. Parent (EPT) x 

K. Boudt (KBT) X   
 

  

  

(DE ORIGINELE VERSIE VAN DIT VERSLAG IS DE FRANSE VERSIE). 

 ONDERWERP 
A A Goedkeuring van het verslag van 29/03/2024  

Het verslag wordt aangenomen 
 
PSch legde uit dat het voor hem onmogelijk was om de persoonlijke vergaderingen tot 
16.00 uur bij te wonen. Hij vroeg of de vergaderingen om 13.00 uur konden beginnen. 
VDE wijst erop dat de vertaling FR-NL het probleem is. Ze zal het contract herzien om te 
controleren of het absoluut noodzakelijk is om om 14.00 uur te beginnen. 
OABO besluit om toch om 13.00 uur te beginnen. Als het onmogelijk is om de 
vertaling om 13.00 uur te krijgen, werken we het eerste half uur zonder vertaling. 
Te doen :  

• Zaal reservatie veranderen  → MBR 

• Bekijk het Tradho contract  → VDE 
 

 B EDF - AV 2024-05-11/12 
A. PV: BV, PSch zal dit alles binnenkort in een notitie zetten. 

1. Wijziging van de statuten van EDF - art. 23, 24, 25, 27  
BV: Andere leden van het bestuur hadden opmerkingen, maar het 
BDF werd niet gevolgd bij de stemming.  
Aantal termijnen in het bestuur beperkt tot drie opeenvolgende 
termijnen, 66% bij ons 
4 mandaat mogelijk na een pauze: ja 
PSch: alles ging heel snel. CN lichtte de verschillende standpunten 
toe over artikel 24, maar niet over de artikelen 23, 25 en 27. Er was 
heel weinig discussie. Alle andere gewijzigde artikelen werden niet 
in stemming gebracht. Normaal stemmen we over het geheel of 
over elk artikel afzonderlijk. Normaal gesproken moet het quorum 
voor het wijzigen van de statuten 4/5 zijn. Er zijn 90 stemmen 
uitgebracht, maar niets over het totale aantal stemmers, dus er is 
geen zekerheid dat het quorum is gehaald... PSch, over de inhoud, 
Catherine Naughton legde uit dat de drijvende kracht van het EOF 



het bestuur is, niet de uitvoerende macht, en dat er nieuwe 
bestuursleden zijn aan de NGO-kant. 
ThD: in werkelijkheid is het precies andersom: ze organiseren zich 
naar wat de uitvoerende macht wil. 
GM: In de NHRPH bereidt het bureau het werk voor de plenaire 
vergadering voor, maar neemt het geen beslissingen. Wij zorgen 
ervoor dat elk punt in de plenaire vergadering wordt besproken. Als 
mensen zeggen dat er nieuwe leden in het bestuur zitten, aan de 
kant van de NGO's, dan is dat geen goed argument. Het 
oorspronkelijke idee was om een "evenwicht tussen NGO's en 
Nationale Raden" te hebben. Maar geen enkele NGO betaalt €8.000 
per jaar. En het gezegde luidt "wie betaalt, bepaalt". Er is een 
onevenwicht in macht tussen NGO's en Nationale Raden.  
THD: Hebben ze het gehad over de moeilijkheid om kandidaten voor 
het board te werven? 

BV: Nee, deze keer niet.  
BV: De jeugdcommissie vraagt om meer jonge vertegenwoordigers 
in het Board. Hun voorstel is om in elke Nationale Raad een 
jeugdcommissie te hebben. 
GM: Dit is een fundamenteel debat. We ervaren dit probleem van 
vernieuwing in onze organisaties. Het is belangrijk om te investeren 
in de participatie van jongere werknemers. Bovendien zijn veel jonge 
mensen met een handicap betrokken bij andere domeinen die niet 
over handicaps gaan. We moeten EDF op Europees niveau 
mobiliseren om financiering te vragen voor organisaties die mensen 
met een handicap vertegenwoordigen. Op die manier zouden 
verenigingen de participatie van jongeren met een handicap in EDF-
organen kunnen aanmoedigen. 

2. Diensten in de gemeenschap en zelfstandig wonen (indirect behandeld?) - 
zie ook E-1 

BV+PSch: Dit punt is verwijderd uit het agenda, maar dit is niet 
uitgelegd... 
Heeft GM informatie gekregen over wat er nu gaat gebeuren? 
BV+PSch: niets uitgelegd 
VDE legde uit dat het de vraag expliciet per e-mail had gesteld. 
Catherine Naughton antwoordde dat ze veel interessante 
opmerkingen hadden ontvangen die een grondige wijziging van het 
document zouden vereisen en dat het punt daarom van de agenda 
was gehaald. 
AMN legde uit dat Albert Prévos had uitgelegd dat CFHE een 
ontmoeting had gehad met het team dat verantwoordelijk is voor 
de voorbereiding van het standpunt van de Europese Commissie 
over deïnstitutionalisering en dat hij had voorgesteld dat het BDF 
ook een ontmoeting met hen zou hebben. OME had hem om de 
contactgegevens gevraagd. 
OABO is van mening dat een vergadering met de staf van de 
Commissie moet worden aangevraagd: het BDF is niet in strijd met 
artikel 19, maar heeft problemen met de manier waarop 
sommigen het willen implementeren. 
AMN wijst erop dat artikel 19 zeker een belangrijk onderwerp zal 
zijn op de UNCRPD Task Force vergadering op 5/6/2024.  



ThD is van mening dat artikel 19 niet het enige discussiepunt met de 
Task Force moet zijn. 
GM stelde voor om een gesprek aan te vragen met Catherine 
Naughton. De OABO was het daarmee eens. We zullen zien wie ze 
meebrengt. ThD zal zich beschikbaar stellen. 

3. EDF-strategie 
BV: zeer theoretische presentatie. Aan het eind van de maand wordt een 
tekst verspreid.  

 
B. Follow-up - Todo 

• Afronden van nota "Keuze van de plaats van leven" → VDE 

• Vraag een gesprek aan met Catherine Naughton → OME 

• Een ontmoeting aanvragen met het team van de Europese Commissie 
dat verantwoordelijk is voor de 'deïnstitutionaliseringsnota' → OME, 
met CFHE. 

• Voorbereiding UNCRPD - Task Force met GRIP, UNIA, VMRI, op 5/6/204, 
EDF uitnodigen ???? → non 

 
 C UNCRPD - Alternatief BDF-rapport 

1. Redactie: definitieve integratie 
VDE legt uit dat het bezig is met het proeflezen van de Nederlandse versie 

2. Lay-out  
VDE: Switch werd gecontacteerd over de lay-out, maar kreeg geen antwoord. 
Voor de zekerheid vroeg ze Frederik om te plannen aan de lay-out te werken. 
ThD geeft het telefoonnummer van de contactpersoon: Sophie - 0472 29 02 17 
PSCH wijst erop dat zij de Duitse versie kan herwerken op basis van een vertaling 
DeepL, maar dat een "chique" Duitse versie niet nodig is. Het zal echter 
belangrijk zijn om het deskundigenrapport in het Duits te vertalen. 

3. Uitzending 
Idem 

4. Constructieve dialoog 

• Retroplanning 

• Delegatie BDF :  

• ThD, CHA, AMN 

• Coormulti 2 juli :  

• ThD, CHA en AMN  

• Zal CHA beschikbaar zijn? 

• Maak kennis met de experts:  

• Videoconferentie met de UNCRPD + GRIP + UNIA + VMRI Task 
Force op 22/07/2024?  

• ThD zal niet beschikbaar zijn, maar 23/07 is ook niet zeker, dus 
houd 22/07 aan. 

• Gelijktijdige vertaling in FR, NL, EN 

• Voorbereiding met Grip, UNIA en VMRI: 05/06/2024 ?  

• De enige mogelijke datum is bevestigd 

• OME wijst erop dat de deskundigen in het Comité voor de 
rechten van personen met een handicap graag een brede 
deelname van personen met een handicap zouden zien. Wie 
moet er uitgenodigd worden?  

• OABO besluit de leden van de UNCRPD opvolgingscomité uit te 
nodigen 



• VDE: Zal de Conseil Consultatif wallon de la personne en situation 
de handicap (CCWPSH) een afgevaardigde naar Genève sturen? 
De hypotheses zijn : JM Huet, Mathieu Angelo... Nog na te gaan. 
Zo ja, nodig hem dan uit. 

• VDE: Blijkbaar kon de Duitstalige Adviesraad voor mensen met 
een handicap (CGPSH) een afgevaardigde naar New York sturen 
voor de Conferentie van Staten die Partij zijn (de heer Reul??). 
Misschien ook naar Genève. Dit hangt af van de beschikbaarheid 
van financiering. Moet worden nagegaan. Zo ja, nodig hem dan 
uit. 

• Karin Lalieux is op weg naar Genève! 
5. Logistiek en kostenbeheer 

In dit stadium zouden de kosten worden gedragen door het 
toezichtsorgaan. Maar het is beter om ervan uit te gaan dat de kosten van 
Natallia door BDF worden gedragen. 

 
Te doen :  

• Definitief ontwerp + vertaling  → VDE + AMN 

• Lay-out: Switch of FVP  → VDE + FVP 

• Coormulti 2/7/2024, controleer beschikbaarheid CHA ➢AMN 

• BDF-delegatie in Genève, controleer of CCWSPH- en CGSWPH-afgevaardigden 
zijn  → VDE  

• Videoconferentie Task Force 22/07/2024: bevestig experts via IDA + andere 
deelnemers (UNCRPD Opvolgingscomité + CCWPSH + CCGPSH) + simultane 
vertaling in 3 talen  → OME en VDE. Check bij PSch! 
 

 
a

d 

D Belgisch voorzitterschap van de Europese Unie - Verklaring van Terhulpen 

• Verklaring wil de Europese sociale pijler versterken 

• VDE zal een notitie sturen voor de volgende OABO 
Te doen : 

• Opmerkingen  → VDE 
 

 E Inclusieve leefruimtes  

• Vergadering van 24 april 

• Het ging goed 

• Definitieve nota wordt momenteel nagelezen. Wordt zo snel mogelijk 
naar de EDF gestuurd. 

• CFHE-positie 

• Zie punt B3 

• BDF-positie 

• Zie punt B3 

• Follow-up Naughton 

• Zie punt B3 
 

 F Verklaring van Beijing (over de bevordering van vrouwenrechten) - 2e raadpleging van 
het maatschappelijk middenveld en het Actieplatform (over de toepassing van het 
genderperspectief in het beleid). 24 mei 2024 

• Deelname van GM en AMN 
 

 G COSP NY 11 tot 13 juni 



• https://social.desa.un.org/issues/disability/cosp/17th-session-of-the-
conference-of-states-parties-to-the-crpd-cosp17 

• BUZA 8 mei 2024 

• Algemene verklaring: voorgestelde toevoegingen?  

• De ontwerptekst wordt verwacht. Het secretariaat zal indien nodig 
wijzigingen voorstellen 

• Karine Lalieux gaat niet naar NY maar neemt de verklaring van België op 

• Ronde tafels:  

• Idem 

• Side Events :  

• VDE + OME: België zal 2 nevenevenementen en een ontbijt organiseren. 
PG zal deelnemen. Het secretariaat zal de relevante notities 
voorbereiden. Contact met Karine Lalieux van 2023 heeft vruchten 
afgeworpen 

• Logistiek 

• Het secretariaat werkt samen met de toezichthoudende instantie om 
Te doen :  

• Logistieke opvolging   → OME 

• Wijzigingen in de verklaring van België  → OME + VDE + AMN + EPT 

• Voorbereiding van side events & lunch  → OME + VDE + AMN + EPT 
 

 H Toegankelijke EU 

• VDE legde uit dat Mathieu Angelo was gevraagd of hij kon deelnemen voor BDF. 

• Geen antwoord in deze fase 
To Do : 

• Follow-up met Mathieu Angelo  → VDE 
 

 I BDF- NHRPH Websites 

• VDE legt uit dat het BDF-site meer dan 10 jaar oud is. Hij moet worden 
gereviseerd. Het benodigde budget voor het BDF- en NHRPH-sites zou €9.000 
bedragen.  Julie Clément werd benaderd. Zij heeft niet het benodigde budget 
voor 2024, maar het zou gepland kunnen worden voor 2025.  Het probleem is 
dat het werk vervelend wordt voor FVE. 

• ThD en BV vroegen het secretariaat om de leden te raadplegen over hun 
verwachtingen voor de site, mogelijk tijdens een specifieke vergadering. Op 
basis van hun ervaring zijn ze van mening dat het proces ons zeker naar 2025 zal 
brengen... 

• OME vroeg of ThD en BV de contactpersoon konden geven om te zien welke 
stappen er zijn genomen om hun website te ontwerpen.  

To Do  

• Neem contact op met collega van de Braille Liga  → OME + FVE 

• Contact Esenca: Manon en Nathalie  → OME + FVE 

• Organiseer 2 ledenraadplegingen  → FVE + VDE 
 

2  GM vliegtickets voor EDF AGA 

• GM heeft aangeboden de kosten van haar afwezigheid op de AGA te dekken. 

• OABO is het ermee eens dat deze kosten moeten worden gedekt door het BDF-
begroting. 
 

 
3 ZA Inclusieve mobiliteit - Le Troisième Œil - Informatie voor EDF 

https://social.desa.un.org/issues/disability/cosp/17th-session-of-the-conference-of-states-parties-to-the-crpd-cosp17
https://social.desa.un.org/issues/disability/cosp/17th-session-of-the-conference-of-states-parties-to-the-crpd-cosp17


• Voor informatie 
 ZB UNIA - Belgische Grondwet - Verzoek tot wijziging van artikel 150 

• Voor informatie 
 ZC Digitalisering - Universele toegang: lezen en schrijven - Follow-up 

• Voor informatie 
 


